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Miljø- og fødevareministerens besvarelse af spørgsmål nr. 5 vedrørende B152 stillet 19. maj 2016 efter 

ønske fra udvalget. 

Spørgsmål nr. 5 

”Mener ministeren, at fiskeriet i dag er økonomisk bæredygtigt, med en positiv indflydelse i 

nærmiljøet?” 

Svar 

Antallet af fiskerihavne med landinger af fisk er kun faldet beskedent de sidste fem år. Og sidste år 

blev der endda landet samme mængde fisk i disse små og mellemstore havne som for fem år siden. 

 

Som i mange andre erhverv er fiskeriet præget af en naturlig strukturudvikling. En fisker får ikke 

nødvendigvis mere for sine fisk i dag end for 10-15 år siden. Til gengæld er omkostningernesteget. Det 

pris- og omkostningspres kræver en modernisering og effektivisering af erhvervet. Med Ny Regulering 

har vi fået en mere moderne og konkurrencedygtig flåde. Alternativet havde været afvikling i stedet for 

udvikling. 

 

Desuden understøttes de mindre fartøjer, som typisk fisker fra mindre havne via den såkaldte 

kystfiskerordning, hvor fartøjerne kan få en ekstra tildeling af torsk, tunge og rødspætte. Ordningen er 

ved at blive evalueret i øjeblikket som led i servicetjekket af fiskeriområdet, og en ny ordning vil træde 

i kraft 1. januar 2017. 

 

Sammenfattende er det min opfattelse, at fiskeriet er økonomisk bæredygtigt og med en positiv 

indflydelse på nærmiljøet. 
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